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Zápis z 284. zasedání AS MFF UK ve dnech 3.–4. listopadu 2023 

Přítomni prezenčně: J. Černý, Z. Drozd, A. Farkaš, R. Grill, Z. Hlávka, K. Houfek, M. Novotná, J. Pavlů, 

J. Spurný, J. Stráský, W. Svoboda, J. Šťovíček, V. Švandelík, M. Veis, K. Vokálová, A. Yaghobová, 

F. Zajíc. 

 
Hosté prezenčně: Z. Doležal, V. Kuboň, M. Kulich, M. Rokyta, J. Sgall, B. Svobodová, J. Hrabovský. 

 

Omluveni: C. Brom, J. Fiala, P. Hnětynka, L. Nowak, M. Kozák, O. Pangrác, I. Penev, J. Staněk 

 

Zasedání proběhlo prezenční formou na Patejdlově boudě ve Špindlerově Mlýně. Zasedání řídil J. Pavlů 

a bylo zahájeno v pátek 3. listopadu v 19:45 a probíhalo s přestávkami do soboty 4. listopadu 22.20.  
 

 

Program: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 283. zasedání AS MFF UK 

3. Návrh zástupce AS MFF UK do RVŠ 

4. Informace vedení fakulty 

5. Diskuse (rozsah dle časových možností): 

a) Spolupráce s firemním sektorem 

b) Kampus Albertov 

c) SIS a univerzitní IT 

d) Dodržování podmínek a kapacit zápočtů a zkoušek 

e) Počet závěrečných prací 

f) Propagační brožury 

g) Etický kodex 

h) Řetězení pracovních smluv a celková zaměstnanecká politika fakulty 

i) Agreement on Reforming Research Assessment na UK a MFF UK 

6. Návrh na rozdělení výsledku hospodaření MFF UK za uplynulá období 

7. Vybrané údaje závěrky hospodaření MFF UK k 30. září 2023 

8. Nájemní smlouvy 

9. Různé 

1. Schválení programu zasedání 

Do programu byl přidán bod 3. Program 284. zasedání byl schválen tichým souhlasem.  

2. Schválení zápisu z 283. zasedání AS MFF UK 

Zápis z 283. zasedání AS MFF UK byl schválen tichým souhlasem. 

3. Návrh zástupce AS MFF UK do RVŠ 

J. Pavlů navrhl jako zástupce do Rady vysokých škol za MFF UK na následující tři roky K. Houfka, který 

s návrhem souhlasil. 

Usnesení: AS MFF UK navrhuje jako zástupce do Rady vysokých škol za MFF UK pro období 2024–

2026 Karla Houfka. 

Přítomno 13 členů AS MFF UK. Hlasování 12-0-1. 

Usnesení bylo přijato 
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4. Informace vedení fakulty 

Děkan M. Rokyta a proděkan Z. Doležal informovali o dočasném přerušení habilitačních a jmenovacích 

řízení kvůli přechodu na novou akreditaci a komplikacích spojených s přejmenováním řady oborů; protože 

je v těchto případech nutno již probíhající řízení zastavit a zahájit znovu v rámci nové akreditace, bude ve 

spolupráci s rektorátem navržen zrychlený postup, aby bylo možné využít v co největší míře materiálů 

z předchozího řízení. 

Děkan M. Rokyta a tajemnice B. Svobodová informovali o tom, že několika milionové škody vzniklé při 

nedávné havárii v Troji budou uhrazeny přes pojišťovnu. Důsledkem ovšem je, že fakulta bude muset 

uzavřít novou smlouvu na pojištění majetku a odpovědnosti. Proběhla diskuse o příčinách havárie 

(nedbalost zaměstnance a prasklá hadice) a o tom, jak předejít podobným případům do budoucna. 

Děkan M. Rokyta informoval 

• o schválení nových výkonových indikátorů na UK, 

• o akceptování návrhu 178 mil. Kč v rámci přípravy projektu na přístrojové vybavení pro MFF UK 

z Evropského fondu pro regionální rozvoj (ERDF), včetně podpory na HPC; o rozdělení dalšího 

příspěvku 300 mil. Kč určeného na přístroje v Kampusu Albertov se bude jednat s Přírodovědeckou 

a 1. Lékařskou fakultou UK, 

• o připravované stávce Univerzity za klima 15.–16. listopadu 2023 v prostorách MFF UK na Malé 

Straně, 

• o dalším navýšení počtu pracovišť, která používají modul Evidence nepřítomnosti, od 1. 11. 2023, 

• o plesu MFF UK, který se bude konat dne 14. 3. 2024, 

• o udělení ocenění IEC Award 1906 za rok 2023 v oboru veličin a jednotek J. Obdržálkovi. 

Proděkan Z. Doležal informoval o výsledcích soutěže GAČR Junior Star. Z MFF UK uspěly dva projekty 

ze šesti. 

Proděkan J. Sgall informoval 

• o dokončení úprav Rotundy pro studenty na Malé Straně, kde je nyní i kuchyňka, 

• o proběhlých oslavách 30. výročí Informatické sekce MFF UK. 

Proděkan M. Kulich informoval o anketě mezi doktorandy. Vyplněný dotazník odeslalo 81 doktorandů 

(zhruba 15 % z oslovených) po dvou výzvách. Proběhla diskuse o možnosti prodloužení této ankety ještě 

o několik dnů. 

R. Grill otevřel diskusi o náročnosti úloh u přijímacích zkoušek na bakalářské programy. V současnosti se 

zdají úlohy přiměřené, ale děkan M. Rokyta upozornil na to, že v budoucnu může dojít k úpravě definice 

úspěšnosti studia s cílem snížit počet neúspěšných studentů, což by mohlo případně vést k zvýšení 

náročnosti přijímacích zkoušek. Poté proběhla diskuse, jak zvýšit úspěšnost studia na MFF UK, především 

v průběhu bakalářského studia.  

Zástupci ze SKAS upozornili, že studenti nejsou dostatečně informováni, jaký dopad má anketa na obsazení 

jednotlivých přednášek. Diskutovalo se také o pedagogických kompetencích vyučujících na MFF UK 

a možnostech jejich zlepšení.  

5. Diskuse na různá témata 

a) Spolupráce s firmami 

A. Farkaš navrhl v rámci tohoto bodu tři témata k diskusi: industriální student, partnerský program, 

vzdělávání. 

Vzdělávání: v současnosti je na MFF UK vyučován Kurz na ochranu duševního vlastnictví, který absolvují 

hlavně studenti z bakalářského studia informatiky; otázkou je, zda nerozšířit povědomí o tomto kurzu i mezi 

zaměstnance. Proběhla diskuse, jak se řeší v současnosti na MFF UK patenty a zda neurčit na jednotlivých 

pracovištích či výzkumných skupinách někoho, kdo by byl proškolený v této problematice.  
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Partnerský program: MFF UK má v současné době partnerskou smlouvu s více než 50 subjekty, takže je 

v tomto ohledu velmi úspěšná v rámci UK. Proběhla diskuse o výši poplatků partnerů různých úrovní, 

o smluvním výzkumu a o možnostech zřídit startupové fondy. Děkan M. Rokyta upozornil, že nelze na 

fakultě vytvářet libovolné fondy, pouze ty povolené zákonem. 

Industriální student: v současné době jsou na MFF UK čtyři industriální studenti a dva v jednání, většinou 

jde o studenty informatiky. Proběhla diskuse o tom, jak rozšířit povědomí mezi studenty a školitele o této 

možnosti spolupráce s komerčními firmami, a o rozdílech mezi industriálními studenty a studenty, kteří 

studují na ústavech Akademie věd ČR. 

b) Kampus Albertov 

J. Stráský informoval o dalším vývoji Kampusu Albertov. Bude realizován projekt Biocentrum, který by 

měl být z velké části hrazen z Národního plánu obnovy a dále třemi fakultami UK, nejvíce Přírodovědeckou 

fakultou, která má podíl 51 %, dále 1. lékařskou fakultou s 36 % a MFF s 13 %.  Nyní probíhá výběrové 

řízení na dodavatele budovy, ovšem v projektu není vybavení přístroji, které bude nutné hradit z jiných 

zdrojů, např. z Evropského fondu pro regionální rozvoj nebo z Horizon Europe. Také není dořešena otázka 

provozních nákladů, které se očekávají poměrně vysoké. 

c) SIS a univerzitní IT  

A. Farkaš informoval o navrhovaných změnách v IT systémech v rámci UK a školeních k těmto systémům, 

o tom, jak probíhá zpracování požadavků na úpravy SISu, o vývoji nového SISu a o jednání o mobilní 

aplikaci pro studenty a pedagogy pro základní úkony studijní agendy. Proběhla diskuse na tato témata a také 

o tom, zda by mohli mít učitelé také možnost náhledu v SISu, jako mají studenti, pro snazší řešení 

problémových situací. 

d) Dodržování podmínek a kapacit zápočtů a zkoušek 

A. Farkaš upozornil na častý problém s nedostatečným počtem dopředu vypsaných termínů zápočtů 

a zkoušek, načež proběhla diskuse. Je třeba dbát předepsané kapacity 130 % počtu studentů a najít rozumný 

kompromis zvláště u velkých přednášek, aby studenti při vypsání velkého počtu termínů neodkládali 

zkoušky až na pozdější termíny. Bude opět rozesláno upozornění vyučujícím o příslušném opatření děkana. 

e) Počet závěrečných prací 

A. Yaghobová upozornila na nutnost odevzdávat dva výtisky bakalářských a diplomových prací v pevné 

vazbě, které jsou poměrně nákladné a ani se nikde na MFF UK nearchivují. Na jiných univerzitách často 

stačí jen elektronická verze, nebo výrazně lacinější měkká vazba. Proběhla diskuse, zda je nutný alespoň 

jeden výtisk pro oponenta nebo zda by stačila v budoucnu pouze měkká vazba na vyžádání oponenta nebo 

zkušební komise. Kolegium děkana bude o tomto tématu jednat a chystá se připravit nové opatření ohledně 

odevzdávání závěrečných prací.  

Usnesení: AS MFF UK podporuje zrušení povinnosti odevzdání papírových verzí závěrečných prací. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 17-0-0. 

Usnesení bylo přijato 

Proběhla také diskuse o účelnosti autoreferátu u doktorských disertačních prací.  

Usnesení: AS MFF UK podporuje zrušení povinnosti odevzdání autoreferátu disertační práce 

v anglickém jazyce. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 13-2-2. 

Usnesení bylo přijato 

f) Propagační brožury 

F. Zajíc zmínil, že propagační brožury MFF UK můžou být v určitých ohledech vylepšeny. Obsah brožur 

by bylo vhodné projednat v rámci propagační komise a texty případně upravit. Proběhla krátká diskuze 

o účelu těchto brožur. 
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g) Etický kodex 

Děkan M. Rokyta představil návrh Etického kodexu MFF UK, jehož obsahem je etika mezilidských vztahů, 

etika ve vědecké práci a další zvláštní ujednání o střetech zájmů a o umělé inteligenci. Kodex už byl 

předběžně projednán na kolegiu děkana a připomínkován některými odborníky na různá témata v kodexu 

obsažená. Proběhla diskuse k jednotlivým článkům Etického kodexu a byly do něho zahrnuty některé 

připomínky senátorů. Měl by být dokončen v blízké době. 

h) Řetězení pracovních smluv a celková zaměstnanecká politika fakulty 

J. Stráský otevřel diskusi o problému řetězení smluv na MFF UK. Upozornil především na problémy 

spojené se zaměstnáváním doktorandů z projektů a započítáváním těchto úvazků do počtu možných 

prodloužení pracovních smluv. Dále upozornil na problémy se smlouvami na dobu neurčitou, kde není 

obvykle uvedeno, za jakých podmínek je možné pracovní poměr rozvázat. Děkan M. Rokyta vyjasnil, co 

v současné době umožňuje zákoník práce, za jakých podmínek lze na fakultě zůstat na dobu určitou i po 

třetím prodloužení smlouvy a jaké jsou možnosti ukončení pracovních smluv na dobu neurčitou. Proděkan 

M. Kulich upozornil, že se pohybujeme v určitých podmínkách daných zákony a pro změnu by bylo třeba 

tyto zákony nejprve upravit. Navíc jsme součástí UK, která má odbory, a nelze dělat některá rozhodnutí 

a opatření bez jejich souhlasu. Poté proběhla diskuse o zaměstnanecké politice fakulty. Proděkan M. Kulich 

upozornil, že personální politika je na vedoucích jednotlivých pracovišť, což je obtížná funkce a málokdo 

je ochoten ji zastávat. 

i) Agreement on Reforming Research Assessment na UK a MFF UK 

R. Grill informoval o změnách v hodnocení výzkumných institucí navrženém sdružením Coalition for 

Advancing Research Assessment (CoARA), které není založené jen na publikačním výkonu. K prohlášení 

„Agreement on Reforming Research Assessment“ se UK přidala již v roce 2022. Proděkan Z. Doležal 

upozornil, že už metodika M17+ i univerzitní hodnocení vědy z roku 2020 obsahovaly komplexní 

hodnocení mezinárodními panely a také připravované další kolo univerzitního hodnocení vědy 2024-25 

bude zahrnovat toto komplexní hodnocení. Univerzita tedy při dělení prostředků na vědu kombinuje 

výkonové i panelové metody hodnocení. 

6. Návrh na rozdělení výsledku hospodaření MFF UK za uplynulá období  

Děkan M. Rokyta navrhl přesunutí nerozděleného výsledku hospodaření za uplynulá období do Fondu 

rozvoje investičního majetku z důvodu očekávaných velkých investic v následujících letech. 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje převod přídělu dosud nerozděleného výsledku do Fondu 

reprodukce investičního majetku (FRIM) ve výši 13 155 843,67 Kč. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 17-0-0. 

Usnesení bylo přijato 

7. Vybrané údaje závěrky hospodaření MFF UK k 30. září 2023 

Tajemnice B. Svobodová stručně informovala o podkladech, které si vyžádala ekonomická komise AS MFF 

UK, a zodpověděla několik dotazů k jednotlivým podkladům. Na závěr požádala, aby jednotlivá pracoviště 

dodala co nejdříve všechny účetní doklady za rok 2023, které dosud nebyly vyúčtovány, aby nedošlo 

k opětovnému přetížení hospodářského oddělení na začátku nového roku. 

Usnesení: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomí vybrané údaje závěrky hospodaření MFF UK 

k 30. září 2023. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 17-0-0. 

Usnesení bylo přijato 
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8. Nájemní smlouvy 

Tajemnice B. Svobodová informovala jednak o třech nájemních smlouvách s Fakultou jadernou a fyzikálně 

inženýrskou ČVUT, které jsou na prostory v katedrovém objektu v Troji do konce roku 2024, na prostory 

výukového reaktoru na dobu neurčitou a na kancelářské prostory v budově těžkých laboratoří na dobu pěti 

let, a jednak o obnovení nájemních smluv s Ústavem technické a experimentální fyziky ČVUT a s firmou 

VAKUUM Praha. Proběhla krátká diskuse o tom, zda fyzikální pracoviště MFF UK využívají služeb 

VAKUUM Praha, a o náročných jednáních při přípravě některých smluv. 

Usnesení: AS MFF UK souhlasí s návrhem nájemní smlouvy s Fakultou jadernou a fyzikálně 

inženýrskou, ČVUT č. j. UKMFF/546428/2023. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 17-0-0. 

Usnesení bylo přijato 

Usnesení: AS MFF UK souhlasí s návrhem nájemní smlouvy s Fakultou jadernou a fyzikálně 

inženýrskou, ČVUT č. j. UKMFF/546399/2023. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 17-0-0. 

Usnesení bylo přijato 

Usnesení: AS MFF UK souhlasí s návrhem nájemní smlouvy s Fakultou jadernou a fyzikálně 

inženýrskou, ČVUT č. j. UKMFF/546385/2023. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 17-0-0. 

Usnesení bylo přijato 

Usnesení: AS MFF UK souhlasí s návrhem nájemní smlouvy s Ústavem technické a experimentální 

fyziky, ČVUT č. j. UKMFF/546361/2023. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 17-0-0. 

Usnesení bylo přijato 

Usnesení: AS MFF UK souhlasí s návrhem nájemní smlouvy s firmou VAKUUM Praha, spol. s.r.o. 

č. j. UKMFF/546375/2023. 

Přítomno 17 členů AS MFF UK. Hlasování 17-0-0. 

Usnesení bylo přijato 

9. Různé 

R. Grill informoval o setkání Humboldtova klubu, které je otevřené i nečlenům. Připomněl také náměty 

skupiny pro administrativu AS MFF UK z roku 2020. Tajemnice B. Svobodová zmínila, že skupina pro 

digitalizaci na MFF vznikla na základě námětů této skupiny a že nejbližší setkání pracovní skupiny 

proběhne 13. listopadu 2023. Na programu bude zhodnocení tohoto roku a sběr podnětů na další rozvoj 

digitalizace. 

Následující zasedání AS MFF UK se budou konat 29. listopadu 2023 (prezenčně) a 20. prosince 2023 

(pravděpodobně distančně).  

Zasedání bylo ukončeno v 22:20. 

Zapsal: K. Houfek 


